As we previously reported, this year marks the 50th anniversary of the formation of Master Yu Jim-yuen’s China Drama Academy which provided the demanding Chinese opera training for Jackie Chan, Sammo Hung, Yuen Biao, Yueh Wah, Corey Yuen, and many other Hong Kong action film talents of the past 40 years.

In June, Seven Little Fortunes alum reunited in Hong Kong to celebrate the 50th anniversary of the formation of Master Yu Jim-yuen’s China Drama Academy. Pictured is Jackie Chan, Sammo Hung and Yuen Biao.
Июнь, бывшие участники «Семи маленьких удач» воссоединились в Гонконге на празднование 50-летия со дня основания Китайской драматургической Академии учителя Ю Джим Йена. На снимке Джеки Чан, Саммо Хунг и Юэнь Биао.
To this day, most of these members retain the stage name “Yuen” to honor their master, hence being collectively called the Yuen Clan. I should point out that when referring to the Yuen Clan on this site, unless otherwise stated we’re usually talking about a different group of Chinese-opera trained film talents comprised of the late Simon Yuen Siu-tien and six of his 11 children including Yuen Woo-ping who followed him into the filmmaking business.
In celebration of the other Yuen Clan’s anniversary, the Hong Kong Film Archive is presenting “Humble Beginning: Early Films of the Yuen Clan.” From November 14 to 29, the organization will screen eight films featuring China Drama Academy alumni.
Films to be screened include Sammo Hung’s directorial debut THE IRON-FISTED MONK, Hung’s very first film EDUCATION OF LOVE, King Hu’s THE VALIANT ONES with acting and fight work from Hung, NEW FIST OF FURY which was the first film that Jackie Chan appeared in after dropping his opera stage name of “Yuen Lung,” Bruce Lee’s FIST OF FURY in which both Jackie Chan and Yuen Wah were stuntmen, INTIMITE CONFESSIONS OF A CHINESE COURTESAN where KUNG FU HUSTLE actress Yuen Qiu had her first stunt performance, and finally SEVEN LITTLE VALIANT FIGHTERS and THE GRATEFUL MONKEY which both showcase members of Master Yu’s Seven Little Fortunes troupe.
In addition to the screenings, the HKFA is organizing the “Qi Xiao Fu 50th Anniversary Exhibition” which will be open to the public from November 15 to February 21, 2010. This exhibition will feature rare photographs, film footage and interviews paying tribute to Master Yu. Coinciding with this exhibition, there will also be a free Cantonese-language seminar titled “Hong Kong’s Big Fortune” on November 21st at 5pm. Cultural critic Dr. Ng Chun-hung and film critics Po Fung and Fung Ka-ming will discuss the influence of the Yuen Clan on Hong Kong and world cinema.
Как сообщалось ранее, в этом году отмечается 50-летие со дня основания Китайской драматургической академии учителя Ю Джим Йена, в которой прошли обучение китайской опере Джеки Чан, Само Хунг, Йен Биао, Юэ Ва, Кори Йен и многие другие талантливые актеры боевиков за последние 40 лет. 

По сей день большинство из них использует сценический псевдоним «Йен» в честь их учителя, поэтому всех вместе их называют кланом Йена.
Хочется отметить, когда речь идет о Клане Йена на этом сайте, если не указано иначе, то обычно имеются ввиду другие талантливые актеры, изучавшие Китайскую оперу, как то: покойный Симон Юн Сиу-Тянь и шестеро из одиннадцати  его детей, включая Юэнь Ву-Пинг, который стал его последователем в кино-бизнесе.

Во время празднования юбилея другого клана Йена, Hong Kong Film Archive представляет "Скромное Начало: Ранние фильмы из клана Йен.» С 14 по 29 ноября эта организация будет демонстрировать восемь картин, в которых снимались выпускники Китайской Драматургической академии.

Показы будут включать режиссерский дебют Саммо Хунга - «Монах с железным кулаком», самый первый фильм Хунга «Обучение любви», фильм Кинга Ху «Храбрецы» при участии Хунга, «Новый Кулак ярости» - первый фильм с участием Джеки Чана после того, как он оставил оперный псевдоним "Йен Лунг", «Кулак ярости» Брюса Ли, где Джеки Чан и Юэнь Ва - каскадеры, «Интимные признания китайской куртизанки», где в Кунг фу трюки впервые выполняет актриса Юн Цю , и, наконец, «Семь Маленьких храбрых бойцов» и «Признательная Обезьяна», являющиеся показательными спектаклями труппы «Семь Маленьких Удач».
В дополнение к показам, Киноакадемия Гонконга (HKFA) организует выставку "50-летие Ци Сяо-фу", которая будет открыта для публичного посещения с 15 ноября по 21 февраля 2010 года. На этой выставке будут представлены редкие фотографии, съемки фильмов и интервью, отдавая дань уважения Мастеру Ю. 
Параллельно с этой выставкой будет также проходить бесплатный семинар  кантонского языка "Большая удача Гонконга" - 21 ноября в 5 вечера. Критик культуры Доктор Нг Чунь-хун и кинокритики По Фанг Фанг и Ка-Минг обсудят влияние клана Йена в Гонконге и на мировой кинематограф.
